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Algemene beschouwingen CDA Ridderkerk 2015 
 
 
Uiteraard is de CDA-fractie verheugd dat het college er weer in is geslaagd een meerjaren-
begroting aan te bieden, die vanaf 2018 structureel sluitend is zonder de toepassing van 
dekkingsreserves. We zijn ook blij met de nieuwe indeling van de programma’s 
 
 
1. Bestuur 
De gemeente moet haar communicatie richting burgers drastisch verbeteren. De 
gemeentelijke website is niet up-to-date en het Gemeentejournaal in de Combinatie is uit de 
vorige eeuw. De mogelijkheden met de sociale media, zoals twitter, weblog en forum moeten 
benut worden. Maar we mogen ook niet vergeten dat er burgers zijn, die niet actief zijn op 
internet of sociale media. 
 
Kenmerk van onze communicatie is dat deze naast heldere en concrete inhoud, uitnodigt tot  
meedenken en interactie. Zowel bij de aanloop naar het nemen van besluiten als bij het  
communiceren van beleid moet de geadresseerde inwoner, ondernemer of vereniging 
serieus worden genomen. In geval van specifieke en plaatsgebonden beleidsvoornemens 
worden direct betrokkenen zoveel mogelijk afzonderlijk geïnformeerd. 
 
Als gemeente moeten wij herkenbaar en toegankelijk zijn voor onze inwoners en 
ondernemers. 
 
De CDA is voorstander om door te gaan met de burgerpeiling waarstaatjegemeente.nl. 
 
We blijven kritisch over de deelname van Ridderkerk aan de gemeenschappelijke regeling 
Metropoolregio Den Haag/Rotterdam.  
 
 
2. Veiligheid 
Veiligheid is een belangrijk punt voor het CDA. Het speelt een rol wanneer je naar school 
fietst, naar de winkel loopt of ’s avonds over straat loopt. Wanneer mensen zich zorgen 
maken of dat veilig kan en daarom de deur niet meer uit gaan, is Ridderkerk niet meer van 
ons allemaal. 
 
Aandachtspunten zijn de omgeving van sporthal Drievliet en het Erasmus park. 
 
Buurtpreventieteams hebben hun waarde bewezen en verdienen onze ondersteuning.  
 
Wij zijn voor voldoende inzet van politie in de wijken met een belangrijke taak voor de 
wijkagent; vermindering van overlast en criminaliteit samen met ouders, scholen en 
maatschappelijke instellingen. Ook BOA kunnen hierin een rol spelen. 
 
Van onze inwoners wordt verwacht dat zij zo lang mogelijk zelfstandig blijven wonen in hun 
eigen omgeving. Zelfstandig wonen in combinatie meer vergeetachtige en beginnende 
dementerende inwoners, verhoogt de kans op brand en/of explosie. De inzet van de 
brandweer zal daardoor meer preventief moeten zijn. 
 
Veel aandacht moet worden gegeven aan het tegengaan van drugshandel en (illegale) 
hennepteelt. 
 
Het bedrijfsterrein Veeren Ambacht, maar in de toekomst ook dat van Nieuw Reijerwaard 
geeft veel overlast voor de bewoners aan de aangrenzende Rijksstraatweg. Vooral de 
activiteiten (bijv overnachten en draaiende koelmotoren) in de nachtelijke uren wordt als 
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grote hinder ervaren. De oplossing hiervoor in nabij gelegen Cornelisland ligt letterlijk binnen 
handbereik. Het CDA vindt dat de gemeente Ridderkerk er alles aan moet doen om de 
overlast tot een minimum te beperken. 
 
 
3. Verkeer 
Er moet voldoende aandacht zij voor de bereikbaarheid van Ridderkerk. Meer aandacht 
moet gegeven worden aan het gebruik van openbaar vervoer, fietsen en wandelen. 
 
Binnenkort wordt een Fietsveiligheidsplan voor Ridderkerk vastgesteld. Aanleiding is de 
toename van vooral eenzijdige fietsongevallen. 
Vraag: is dit ook in Ridderkerk het geval? 
 
 
4. Economie 
Het CDA vindt de lokale economie belangrijk. Waar mogelijk moet de werkgelegenheid 
uitgebreid worden. Vooral starters en zzp’ers verdienen onze aandacht. 
 
Het CDA ziet dat er steeds meer creatieve ondernemers een plekje nemen in het pand van 
de voormalige Huishoudschool aan de Koninginneweg. Het zou mooi zijn indien dit pand 
behouden kan worden voor Ridderkerk. Weer een klein beetje historie dat kan blijven 
bestaan. We vinden dat meer gebouwen, die leeg komen te staan, voor startende 
ondernemers beschikbaar komen. Dus niet direct slopen, maar kijken naar andere 
bestemmingen. 
 
Het bedrijventerrein Nieuw Reijerwaard is in ontwikkeling. Aandacht voor duurzaamheid en 
zomin mogelijk overlast voor de omwonenden is van het grootste belang. 
 
De gemeente moet samen met ondernemers bekijken welke regels we kunnen verbeteren of 
schrappen. Door goede afstemming en samenwerking met de economische sector kunnen 
we ervoor zorgen dat de regelgeving en procedures efficiënter worden ingericht. 
 
 
5. Onderwijs 
De maatschappelijke stage brengt jonge mensen in contact met verschillende groepen in de 
Ridderkerkse samenleving. Het CDA wil de maatschappelijke stage lokaal graag behouden. 
De gemeente moet samen met scholen en instellingen zoeken naar een zinvolle invulling 
van deze lokale stage. 
 
Het CDA vindt dat het schoolzwemmen weer mogelijk moet worden. Ook vanwege de 
veiligheid van kinderen. 
 
De gemeente moet de schoolbesturen stimuleren om het eigen bewegingsonderwijs op een 
goede wijze vorm te geven. Verder moet de samenwerking van scholen met de 
sportverenigingen worden gestimuleerd. 
 
 
6. Sport en bewegen 
Voor een gezonde leefstijl en meedoen in de samenleving is sport en bewegen belangrijk. 
Het kan een bijdrage leveren aan persoonlijke ontwikkeling, aan de leefbaarheid, aan 
gezondheid en het welbevinden van de inwoners van de gemeente Ridderkerk. Het is 
belangrijk dat inwoners voldoende mogelijkheden hebben om te bewegen en dat er 
voldoende gelegenheid is om deel te nemen aan sportactiviteiten. 
 



3 
 

Bestaande sportverenigingen dienen waar nodig en mogelijk door de gemeente ondersteund 
te worden om hun primaire sport- en beweegactiviteiten op hun eigen accommodatie te 
kunnen uitvoeren. 
 
Naar verwachting is het Integraal Accommodatieplan (IAP) in maart 2016 gereed. De 
financiële consequenties worden hierin meegenomen. 
 
In het bijzonder dient de gemeente aandacht te besteden aan optimalisering van de 
huisvesting en de voorzieningen van korfbalvereniging KCR en voetbalvereniging RVVH. De 
KCR wil dat zowel het veldkorfbal als het zaalkorfbal op één locatie moet worden 
uitgeoefend op een goede accommodatie met kunstgrasvelden en een clubhuis tegen een 
sporthal aan. 
 
Voor Rijsoord is het van belang dat het hoofdveld voorzien kan worden van een 
kunstgrasveld, zodat meer wedstrijden gespeeld kunnen worden op dit veld. Hierdoor kan bij 
slecht weer ook de trainingen en de wedstrijden doorgang vinden, vooral voor de jeugd.  
 
Het gaat niet alleen om sport. Het gaat vooral over bewegen. Het CDA vindt dat de 
gemeente het bewegen op alle leeftijden moet propageren en stimuleren. 
 
De openbare ruimte moet uitnodigend worden ingericht om een (korte) wandeling te kunnen 
maken. Dat kan door routes van diverse afstanden voor ouderen zichtbaar aan te geven en 
voldoende bankjes te plaatsen om af en toe even uit te rusten. 
 
Het CDA vindt dat de gemeente moet onderzoeken of bestaande of nieuwe sport-
accommodaties meer multifunctioneel gebruikt kunnen worden. 
 
De gemeente Ridderkerk moet ook de realisatie van een landijsbaan in Rijsoord actief 
aanpakken. Over inrichting, beheer, onderhoud en gebruik moet met Staatsbosbeheer en de 
IJsclub Rijsoord afspraken gemaakt. 
 
 
7. De drie decentralisaties 
Vanwege de vele onzekerheden binnen het Sociaal Domein wordt een voorzichtig financieel 
beleid voorgesteld. Dat waardeert het CDA. We lopen ten slotte bepaalde risico’s als 
gemeente. We zijn inmiddels bijna een jaar onderweg. Op 1 januari 2016 loopt formeel het 
overgangsjaar af, maar dan zijn we nog lang niet uit de overgangsfase. Goede informatie 
over de resultaten van de decentralisaties tot nu toe is maar zeer beperkt voorhanden. En 
hoewel het uitgangspunt is dat de uitvoering van de gedecentraliseerde taken binnen de 
beschikbare budgetten moet plaatsvinden, is er nog geen garantie dat dit ook lukt en dat dit 
op de langere termijn blijft lukken. Gezien het enorme financiële belang van dit 
transformatieproces en, zeker niet minder belangrijk, de grote gevolgen voor onze inwoners, 
moeten we de vinger aan de pols blijven houden. 
 
Van inwoners wordt verwacht dat zij zo lang mogelijk zelfstandig blijven wonen in eigen 
woonomgeving. Veel van onze inwoners hechten aan zelfstandigheid, vrijheid en 
onafhankelijkheid, ook als zij een zorg- of hulpvraag hebben. Naast de zo nodige menselijke 
zorg kunnen de technologische ontwikkelingen in het kader van zorgmonitoring op afstand 
en andere technologische hulpmiddelen kansen bieden. Technologie levert een bijdrage aan 
het zo lang mogelijk zelfstandig kunnen wonen ook in het buitengebied, verbetering van de 
zorg en tegelijk het terugdringen van zorgkosten. Hiervoor moeten wel voorzieningen zijn 
zoals snelle internetverbindingen. 
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Binnenkort spreekt de commissie Samen Leven over de Social Brokers Ridderkerk. Het CDA 
is een groot voorstander van het opstarten van een pilot hiervoor. Hierdoor wordt een 
bijdrage geleverd aan het jeugdbeleid. 
 
Bijzondere aandacht voor niet alleen het welzijn van de zorgvragers, maar zeker ook om die 
van de zorgverleners, vrijwilligers en mantelzorgers zodat zij bijvoorbeeld niet overbelast 
worden en de tijd krijgen om weer op adem te komen. 
 
 
8. Vluchtelingen 
Een vluchteling is iemand die zijn woongebied is ontvlucht uit vrees voor geweld of zijn 

leven. De meeste vluchtelingen komen dus uit gebieden met oorlog of dreiging daartoe of 

waar grove schendingen van de mensenrechten plaatsvinden. Als deze vluchtelingen aan 

Ridderkerk worden toegewezen, dan moet dat ons niet overvallen. Het CDA vindt dat 

Ridderkerk goed voorbereid moet zijn op opvang van deze vluchtelingen.  

De gemeenteraad van Ridderkerk heeft in september unaniem een motie aangenomen, 

waarin is vastgelegd een concrete bijdrage te gaan leveren aan het huisvesten en 

begeleiden van de nieuwe stroom vluchtelingen. Vooruitlopend op een eventueel verzoek 

van staatssecretaris Dijkhoff, wil de raad dat het college van B&W samen met Woonvisie, 

Vluchtelingenwerk en andere relevante organisaties in Ridderkerk bekijkt, waaruit die 

bijdrage voor de opvang van vluchtelingen met een verblijfsstatus kan bestaan.  

Nu net over de grens van Ridderkerk/Rotterdam een AZC wordt gebouwd, moet ook 
Ridderkerk hierbij actie ondernemen en niet alles aan Rotterdam overlaten. 
 
 
9. Werk en inkomen (participatiewet) 
 
Het uitgangspunt is dat iedereen meedoet. Of beter gezegd dat iedereen die dit kan naar 
vermogen en vanuit eigen kracht meedoet aan de samenleving. Zoals Paulus schrijft in zijn 
brief aan de Korintiërs: “Als u bereid bent mee te doen, wordt niet verwacht dat u geeft van 
wat u niet hebt, maar van wat u hebt” (2 Korintiërs 8:12 NBV). We zullen ons moeten blijven 
inzetten voor die inwoners voor wie meedoen minder vanzelfsprekend is. 
 
 
10. Duurzaamheid 
Het CDA is tegen het bouwen van meer windturbines in Ridderkerk. Het CDA vindt dat de 
toepassingsmogelijkheden van kleine (verticale) windmolens op hoge gebouwen ook 
onderzocht moet worden. Verticale windmolens zijn wel duur, maar zijn trillingvrij, hebben 
weinig slagschaduw en geven veel minder geluidsoverlast. 
 
Duurzaamheid en het klimaatbeleid staan hoog op onze politieke agenda. De gemeente kan 
hieraan een bijdrage leveren, zoals het nemen en stimuleren van energiebesparende 
maatregelen. Het CDA vindt dat de gemeente het goede voorbeeld moet geven aan anderen 
door milieuvriendelijke maatregelen te nemen in haar autopark, energieverbruik en 
afvalverwerking. Bovendien moet zij het voortouw nemen bij het opzetten van zonnepanelen 
op daken van gemeentelijke gebouwen. 
 
Het CDA vindt dat de aanleg van voldoende openbare oplaadpunten onderdeel moet van 
een actieplan. De gemeente moet elektrisch rijden in Ridderkerk stimuleren omdat het 
schoon, stil en zuinig is. Vanuit de gedachte dat het succes van elektrisch vervoer direct 
afhangt van de beschikbaarheid van laadpunten moet er voldoende oplaadpunten aanwezig 
zijn. Deze oplaadpunten moeten worden geplaatst in de voor iedereen toegankelijke 
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buitenruimte. Niet allen laadpalen voor auto’s, maar ook laadpalen voor fietsers bij horeca 
gelegenheden en (bewaakte) fietsenstallingen vindt het CDA gewenst. 
Vraag: Is de wethouder het hier mee eens? 
 
In 2020 moet elke nieuwbouwwoning energieneutraal zijn. Maar als we de woonlasten 
kunnen beperken door de energiekosten tot nul terug te brengen, waarom starten we dan 
niet meteen? Ridderkerk moet zich daarom inzetten om zo snel mogelijk te starten met de 
zogenaamde 0-op-de-meter-woningen. 
 
 
11. Woon- en leefomgeving 
CDA is voorstander van burger- en overheidsparticipatie. Er kan wat ons betreft meer ruimte 
worden gegeven aan burgerinitiatieven in de wijken. 
 
Met de beperkte ruimte die Ridderkerk nog heeft moet spaarzaam worden omgegaan. Het is 
goed om te streven naar herstructurering in plaats van naar uitbreiding van bebouwing. 
 
De woningvoorraad moet evenwichtig zijn en afgestemd zijn op de behoefte in iedere 
leeftijdsgroep. Niet alleen ouderen, maar ook de jongeren willen we in Ridderkerk behouden. 
 
Het CDA is voorstander om een beperkt aantal bestaande kantoorgebouwen te 
transformeren naar moderne kleinschalige appartement blokken tegen een scherpe 
koopsom. 
 
De Sint Jorisstraat vraag om een goede verkeersoplossing in samenspraak met de 
omgeving. Sinds oktober 2015 is een éénrichtingverkeer ingesteld voor de duur van zes 
maanden. Het CDA is benieuwd naar de resultaten van deze proef. 
 
Behoud van het openbaar vervoer vindt het CDA van groot belang; de busdiensten moeten 
blijven en de frequentie mag niet verder omlaag. 
 
In de wijk het Zand rijzen steeds meer gebouwen. Dat is een goed teken. De ontsluiting van 
deze wijk wordt hierdoor wel een probleem. De druk op het kruispunt Vlietlaan/Rotterdamse 
weg is vooral tijdens de spitstijden groot (file vorming). Voor auto’s zijn er twee ontsluitingen 
en voor fietsers drie. Wij vinden dat te weinig.  
 
Goede winkelvoorzieningen in de wijken zijn van belang voor de leefbaarheid in de wijk. 
Dagelijks je boodschappen doen en een praatje houden met je medewijkbewoners zijn van 
het grootste belang voor de wijk. 
 
Of het instellen van startersleningen tot de mogelijkheid behoort, moet dit jaar worden 
onderzocht. 
Vraag: Kan de wethouder hierover meer duidelijkheid geven? 
 
Het CDA vindt een Blijverslening, een initiatief van de Landelijke Aanjaagteam Langer 
Zelfstandig Wonen, een goede oplossing. Het Stimuleringsfonds Volkshuisvesting 
Nederlandse Gemeenten (SVn) geeft zo’n lening uit en de gemeente garandeert deze. De 
lening wordt bij de verkoop van de woning afgelost uit de overwaarde. Hiermee kunnen weer 
andere aanvragen gefinancierd worden. De werking is vergelijkbaar met die van de 
succesvolle Starterslening. 
Vraag: Is de wethouder bereid om te onderzoeken of een blijverslening meegenomen kan 
worden in het onderzoek naar starterslening? 
 
Ridderkerk mag het welzijn van dieren niet uit het oog verliezen. Afspraken met de 
Dierenbescherming Rijnmond hierover maken juicht het CDA toe. 
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8. Vluchtelingen 
Een vluchteling is iemand die zijn woongebied is ontvlucht uit vrees voor geweld of zijn 

leven. De meeste vluchtelingen komen dus uit gebieden met oorlog of dreiging daartoe of  

waar grove schendingen van de mensenrechten plaatsvinden. Als deze vluchtelingen aan 

Ridderkerk worden toegewezen, dan moet dat ons niet overvallen. Het CDA vindt dat 

Ridderkerk goed voorbereid moet zijn op opvang van deze vluchtelingen.  

De gemeenteraad van Ridderkerk heeft in september unaniem een motie aangenomen, 

waarin is vastgelegd een concrete bijdrage te gaan leveren aan het huisvesten en 

begeleiden van de nieuwe stroom vluchtelingen. Vooruitlopend op een eventueel verzoek 

van staatssecretaris Dijkhoff, wil de raad dat het college van B&W samen met Woonvisie, 

Vluchtelingenwerk en andere relevante organisaties in Ridderkerk bekijkt, waaruit die 

bijdrage voor de opvang van vluchtelingen met een verblijfsstatus kan bestaan.  

Nu net over de grens van Ridderkerk/Rotterdam een AZC wordt gebouwd, moet ook 
Ridderkerk hierbij actie ondernemen en niet alles aan Rotterdam overlaten. 
 
 
12. Financiën 
Het voeren van financieel degelijk beleid is één van de kernwaarden van het CDA. 

Rentmeesterschap noemen we dat. Vanuit die gedachte hebben wij altijd naar de begroting 

en de financiële huishouding van Ridderkerk gekeken en dat zullen wij ook nu weer doen. 

Gemeentelijke belastingen en heffingen moeten zo laag mogelijk gehouden worden. 
Tarieven van leges en heffingen zijn zoveel mogelijk kostendekkend, waarbij naar te maken 
en toe te rekenen kosten kritische beoordeling plaats moet vinden. Gestreefd moet worden 
naar een redelijke verhouding tussen de producten en diensten en voorzieningen en de in 
rekening te brengen tarieven. 
 
Vanaf 1 januari 2016 moet Ridderkerk Vennootschapsbelasting gaan betalen. Veel was het 
afgelopen jaar nog onduidelijk. 
Vraag: Kan de wethouder hierover de laatste stand van zaken geven? 
 

Tot slot 
Wij hopen op een goede, constructieve samenwerkingsrelatie tussen oppositie en coalitie, 
met inachtneming van ieders eigen verantwoordelijkheid. 
De CDA fractie wenst deze gemeenteraad, het college en de ambtelijke organisatie veel 
wijsheid en Gods zegen toe. 
 
CDA fractie Ridderkerk, 
 
Els Berkhout, Peter Meij en Leen Kruithof 


